
Aan de leden van de vaste commissie voor Binnenlandse Zaken en
Koninkrijksrelaties

Den Haag, 16 juni 2009

Ten behoeve van het debat over de Raming voor 2010 treft u hierbij aan
de tussenevaluatie van het Bureau Onderzoek en Rijksuitgaven (BOR). Bij
de parlementaire behandeling van de Raming 2009 is om een dergelijke
tussenevaluatie gevraagd, voorafgaand aan de Raming 2010.

Het BOR is op 1 januari 2008 ontstaan door een fusie van het Onderzoeks-
en Verificatiebureau (OVB) en staf van de Commissie voor de Rijks-
uitgaven. Deze fusie kwam voort uit de politieke wens tot het creëren van
een herkenbare en krachtige organisatie-eenheid binnen de Tweede
Kamer ter ondersteuning van de controlerende taak. De belangrijkste
conclusie van de tussenevaluatie is, dat de doelstellingen van de fusie en
het BOR (inhoudelijke analyses, ondersteuning bij parlementair
onderzoek, ondersteuning bij de begrotingscyclus en grote projecten,
onderhouden en verbreden van kennis over onderzoek en rijksuitgaven)
zijn gerealiseerd.

Uit de ten behoeve van deze evaluatie gehouden interviews met zowel
Kamerleden als met ambtenaren komt verder naar voren dat er daadwer-
kelijk behoefte is aan ondersteuning zoals door het BOR geleverd. Uit de
feitelijke bevindingen en de gesprekken blijkt ook dat voldaan is aan de
randvoorwaarde die was gesteld bij de fusie, namelijk dat de dienstver-
lening aan de commissie voor de Rijksuitgaven minimaal op hetzelfde
niveau zou blijven als daarvoor. Een hogere ambitie of verdere uitbreiding
van taken, bijvoorbeeld samenhangend met de parlementaire zelfreflectie,
kan evenwel niet zonder gevolgen blijven. Hoewel het BOR in 2008 geen
verzoeken van commissies heeft moeten afwijzen, is het in de eerste
maanden van 2009 wel voorgekomen. Het BOR loopt wat dat betreft tegen
de grenzen van de capaciteit aan.

In de eerder genoemde interviews is ook een aantal suggesties voor
verbetering gedaan. Kamerleden hebben gevraagd om het BOR meer
bekendheid te geven aan de mogelijkheden. In algemene zin dient het
BOR helderheid te verschaffen over wat zij precies wel en niet voor
individuele leden kan en mag doen. Ook het tijdig opleveren van de
BOR-notities vinden Kamerleden belangrijk. Deze zaken zal het BOR de
komende periode oppakken. Voor volgend jaar was reeds een evaluatie
voorzien; daarin zullen bovenstaande punten worden meegenomen.

De griffier,
J. E. Biesheuvel-Vermeijden
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